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Igerilekuak egiteko 
hainbat oztopo dituzte
AINTZANE IRIZAR

Duela hiru urteko aurrekontue- 
tan igerilekuen proiekturako 
partida bat aurrez ikusi zuen 
Udalak. Orain, proiektua 
aurrera zihoala zirudienean, 
Gipuzkoako Diputazioak 
Udalari esan dio ezin daitekee- 
la igerilekurik egin Sagasti 
auzoan.

H erriko gazteek eta gurasoek, 
batez ere, aspalditik eskatu izan 
diote Udalari herrian  igerilekuak 
egitea. Oraingo legealdian, azke- 
nean, gaia aztertzen hasi zen Uda
la. Proiektua egiten hasi aurre- 
tik, Antzuolaren tankerako hain
ba t h e rr ire k in  h a rrem an e tan  
ja rri ziren Udaleko arduradunak, 
zelako igerilekuak zituzten ikus- 
teko. Igerilekuak egiteko asmoa 
bideragarria zen ere ikusi nahi 
zuten Udaleko arduradunek bes
te  herri batzuetako arduradune- 
k in  hitz eginda. Batekin eta bes- 
tearekin egon eta gaia ondo azter- 
tu  ondoren, h a in b a t irizp ide 
zehaztu zituen Udalak.

ZMZ enpresari esleitu zizkio- 
ten  aurre proiektua egiteko lanak. 
G auzak  h ó rre la , b a z iru d ie n  
au rrera  zihoala orain  arte asmo 
hutsa zen proiektua. Baina, aurre
ko astean bertan, Diputazioaren 
jakinarazpen bat jaso zuen Uda
lak, Sagasti auzoan igerilekurik 
ezin dela egin esanaz. Badirudi 
arrazoia dela inguru  horretako 
lurzorua ez dela egonkorra; Uda
la, baina, ez dago konforme Dipu
tazioaren jarrerarek in .

Udalaren asmoa da igerilekuak Sagasti auzoko zelaian egitea.

LURRA MUGITZEKO ARRISKUA
U dalaren asmoa da' igerilekuak 
S b a s ti auzoan egitea, eraiki berri 
dituzten etxebizitzen aldamene- 
ko zelaian. Gune ho ri errepidea- 
ren  ondoan dagoenez, Diputa- 
zioko Errepide Saüari bairaena 
eskatu zion Udalak. Kasu horie- 
tan, Diputazioak zehazten du eire- 
pidetik zenbat distantziara egin 
behar diren lanok. Gune horre- 
tan, gainera, lu rrak  mugitzeko 
a rriskua  duenez, Udalak espero 
zuen hainbat n eu rri tekniko har-

tzeko aginduko ziola Diputazio
ak. Baina ez bata eta ez bestea. 
H arritu ta  geratu d ira Udaleko 
arduradunak jasotako erantzu- 
narekin. Izan ere, Diputazioak 
Udalari esan dion gauza bakarra 
izan da hor ez dagoela igerileku
rik  egiterik. A rau subsidiarioe- 
tan  ere jaso zuten gune horretan 
igerilekuak egitea eta Diputa
zioak ez zuen orduan alegaziorik 
aurkeztu. Alkateak adierazi digu 
proiektu hori au rrera  eramateko 
lanean jarraituko dutela.
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Finalerako sailkatu 
dira gimnastak
AINTZANE IRIZAR

Aurreko asteburuan Gipuzkoa
ko eskolarteko txapelketako 
finalaurrekoak jokatu zituzten 
herriko gimnastek Azkoitian. 
Alebinak lehenengo postuan 
sailkatu ziren taldeka; Ikerne 
Rodriguezek eta Maiaien 
Legorburuk, berriz, bergararre- 
kin parte hartu zuten.

Denboraldi ona egiten dihardu- 
te gim nasia erritm ikoko herriko 
neskek. Aurreko zapatuan ere, 
apirilaren 5ean, ondo ibili ziren 
antzuolarrak Azkoitian jokatu
tako eskolarteko txapelketako 
finalaurrekoetan.

A lebin m ailako boskoteak 
pilotarekin egin zuen saioa, tal- 
deka. Lehenengo postuan sail
katu  ziren eta, hórrela, finalera
ko txartela lortu  dute.

Benjaminei dagokienez, Iker
ne Rodríguez antzuolarrak har- 
tu  zuen parte txapelketan. Ber
garako taldearekin jarduten du 
Ikem ek, bere adineko gimnasta 
bakarra  delako herrian. Berga
rako taldea ere lehenengo postuan 
sailkatu zen Azkoitiko finalau- 
rrekoan. Beraz, benjamitiniailan 
e re  izango dugu Antzuolako 
ordezkari bat finalean.

R a d e te  m a ilan , Maiaien 
Legorburuk lan bikaina egin zuen 
txapelketan. Bakarkako lanean 
bigarren postuan sailkatu zen, eia 
finalerako txartela lortu zuen. 
Taldeka, berriz, Ikernek bezala, 
Bergarako taldearekin jarduten 
du Maialenek, eta lehenengo pos- 
tu an  geratu ziren. Hortaz, talde
ka ere jokatuko du fìnala Maia
lenek. Dena dela, oraindik zehaz- 
teke dago non eta noiz jokatuko 
dituzten finalak.

UBUR

Egunkariaren aldeko bonoak salgai jarri 
dituzte eta udaletxean eros daitezke
Euskaidunon Egunkariaren  aide sortutako herri batzordeak eki’ 
men berria  ja rr i du martxan; Egunkaria  diruz laguntzeko bono
ak salgai ja r r i  dituzte, 50 euroren truke, udaletxean. Bestalde,^' 
neroTQTi harpidedun egiteko kanpaina ere aurrera dea. DagoenS’ 
ko 31 antzuolar harpidetu dira. H arpidedun egin nahi izanez gero. 
euskara zerbitzuan jaso ahal izango duzue informazio gahiago-

Kike Amonarriz soziologoak hitzaldia 
egingo du gaur, egubakoitza, udaletxean
K orrika K ulturalaren barruan, Kike Amonarrizen 
latu  dute Antzuolan, Eske hau superguay da  izenburupe^' 
egubakoitza, izango da hitzaldi hori, 19:00etan, udaletxekoo 
bilkuren aretoan. G aur egun gazteek darabilten hizkeraren 
nean jardungo du Amoneirrizek.

Imsersok antolatutako oporraldietarako 
izena emateko aukera apirilaren 25eraar
Urterò moduan, hirugarren  adinekoendako hainbat 
tzen ditu Imsersok: Penintsula barruan, B ^ l e a r r e t a n ,  Kan 
eta Portugalen. K ultur bidaiak eta naturarekin  
egiteko aukera eskaintzen dute. Informazio gehiago ^  
gero eta izena emateko, apirilaren 25a baino lehen udale 
te zerbitzura jo dezakezue.
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mireia unamuno/ a n t zu o la k o  a lk a te a

‘̂ Eztabaida politikoa aide batera laga 
eta udal kudeaketan oinarritu gara”
aintzane ir iza r

Antzuolak izan duen emaku- 
mezko lehendabizlko alkatea 
izan da Mireia, berak horri 
garrantzirik ematen ez dion 
arren. Esperientzia oso  aberas- 
garria izan dela azaidu digu, 
eta orokorrean, agintaldiaren 
balorazio positiboa egin du.

Orokorrean, zela baloratuko  
zenuke legealdia?

Aide batetik, u rte  gogorrak 
izan dira, egoera politikoagatik. 
Baina, gure artean, zinegotzion 
artean, betidanik ohitura izan 
den moduan, ondo konpondu 
gara; izan ere, ez dugu politika 
egin, udal kudeaketan o inarritu  
gara. Eztabaida politiko hutsa 
aide batera laga eta udal kudea
ketan zentratzea lortu dugu. Dena 
dela, psikologikoki eta pertso- 
nallti asko eragiten dizu egoera 
politikoak; kontuan hartu  behar 
da alderdia bertan behera laga 
zutela. Drain legez kanpo laga 
dutela...

Legealdi hasieran aurrez 
ikusten zenituzten proiektuak  
eta asmoak zela joan dira?

Asmo batzuk au rre ra  joan 
dira, beste batzuen kasuan, berriz, 
zailtasun handiak izan ditugu. 
Gertatzen dena da askotan esku- 
menen inguruko borroka bat ego- 
ten dela, hau da, dena ez dago Uda- 
laren esku. Dena dela. orokorre
an, nahiko ondo joan direla uste 
dut, sortu dizkiguten angustia 
eta arazo guztiekin.

Lau urte hauetan egin ditu- 
zuen zein gauza eizpimarratu- 
ko zenituzke?

Horrelakoetan, lan handiak 
aipatzen dira, eta noski, badau- 
kate euren garrantzia. Baina, 
badaude beste gauza txikiago 
batzuk, horrenbeste ikusten ez 
direnak, nire ustez, behintzat, 
garrantzia handia dutenak. Eta 
hor, igogailuen kanpaina aipatu 
nahi nuke. Ikusten genuen herri
ko auzo batzuk, 1970. haraarka- 
dako boom urbanistikoan erai- 
kitakoak, husten zihoazela; izan

nagusitzen doan jende asko 
bizi da auzo horietan, eta irisga- 
rritasun arazo gero eta handia- 
goak zituzten. Horren aurrean, 
kanpaina bat ja rri genuen abian, 
igogailuak jartzen zituztenei d im  
îaguntzak emateko. Oso emaitza 
onak lortu ditugi î.

Zintzilik edo bukatzeke, 
^ïTiz, zer geratu zaizue?

Igerilekuen proiektua, esate- 
rako, hor daukagu; lehen esan 
udan bezala, kasu horretan ere, 

eskumen borroka bat dago. Asko 
^tz egiten da udalen autonomiaz, 
aina, benetan, ez dago horrela- 
oi'ik; bene, egon badago, baina 

askorekin. Zintzilik géra
is zaizkigunak kudeatzen jarrai- 
zen dugu, zaütasunekin, gure

'‘Igogailuen 
kanpaina 

azpimarratu nahi 
nuke; oso emaitza 
onak lortu ditugu”

gainetik beste erakunde batzuk 
daudelako, zeresana daukatenak.

E lkarlanean  o inarritzen  
zaretela azaidu diguzu; dena 
d ela , EA Jk laga  egin  zuen  
Gobernu Batzordea.

Bai; nik esango nuke, moraen- 
tu  hartan, estrategia politiko bat 
izan zela. Egoera politiko oroko
rra  hórrela zegoen, eta joko poli
tikoa izan zela uste dut. Baina, 
gero, gure eguneroko errealitatea 
ez da hori izan; nahiz eta Gober
nu Batzordeko kide legala ez izan, 
elkarlanean funtzionatu dugu, 
erabakiak denon artean hartuz.

Nik uste dut, eta guztiz kon- 
bentzituta nago, gainera, horre- 
lako herri txikietan, politikoki 
gure a r te a n  egon daitezkeen 
ezberdintasunak oso txikiak dire
la; kudeaketa mailan, denok dauz- 
kagu detektatuta herriaren beha- 
rrizanak zeintzuk diren. Horre- 
gatik, horretan  ez dugu gerra 
handirik  izaten.

Udaletan, politika egiteko edo 
politikara jolasteko badago foro

“Asko hitz egiten da 
Udalen autonomiaz^ 
baina muga ugari 

ditu autonomia 
horrek”

bat, osoko bilkura; baina, nik 
defendatzen dudana da udaletxe 
barruko batzarretan egin behar 
dela lana eta politika aide batera 
laga. Bestela, eztabaida politiko- 
an jausten gara eta kudeaketa lan 
guztia hutsaldu egiten da.

B erriro izango zin atek e  
alkate?

G auden egoera politikoan 
hori planteatzea zaila da. Dena 
dela, esperientzia pertsonal abe- 
rasgarria izan da niretako. Aide 
txarragoak ere badauzka: herri 
txikietan harrem anak oso gertu- 
koak  d ira , p e rtso n a la k , e ta  
horrek, askotan, desgaste handia 
suposatzen du. Gainera, bizi izan 
dugun egoeran horrelako kargu 
bat edukitzea apustu pertsonal bat 
da; psikologikoki, azkeneko urtea 
oso gogorra izan da.

Zer esango zenioke hurren
go alkate izango denari?

Pazientzia handia behar dela; 
bidean oztopo asko topatu arren, 
pazien tziaz  eta  e lk a rlan ean , 
denak gainditzen direla.

Beste udal taldeen iritzia

JOSE ANJEL ZABALO /  EAJ

“Oposizio gogorrik ez egitea 
erabaki genuen hasieratik”

lu s io  h a n d ia re k in  h a s i 
genuen legealdia, eskuar- 

. .te a n  proiektu ugari geni- 
tuela: Olaran etxearena, Gizar- 
te Etxearena, Udalak lagundu- 
tako etxebizitzena... Gainera, 
hasieratik erabaki genuen elka- 
rrekin  lan egingo genuela, ez 
genuela oposizio gogorrik egin
go. Dena dela, proiektu batzue- 
kin arazoak izan ditugu, Olaran 
inguruko urbanizazioarekin, 
esaterako: kudeaketa arazoak 
izan genituen, eta eztabaida 
batzuk izan genituen Udalean.

Aipatzekoa da, bestalde, 
industria ldearen  proiektua; 
arazoak arazo, au rrera  ja rra i

tzen dugu lanean . Bestetik, 
gizarte kontuetan ere apustua 
egin dugun arren, zera esan 
nahiko nuke: gainerako era- 
kundeeta tik  laguntza behar 
duela Udalak.

JOSE IGNACIO MADARIAGA /  EA

“Etxebizitzen politika bereziki 
hultzatu dugu Udalean"
O so esperientzia ona izan 

da legealdia, elkarlanean 
oinarritutakoa eta liskar 

handirik gabea.
Batetik, etxebizitzen politi- 

kari garrantzia handia eman 
diogu, nahiz eta ekimen publi- 
koko nahi genuen adina etxe- 
bizitza ezin izan dugun egin.

Bestetik, errekaren auziari 
beh in  beh ineko  irten b id ea  
eman zaio, nahiz eta gu ez gau
den guztiz konforme. Dena dela, 
argi laga nahi nuke, zerbait lor
tu  baldin bada, Deskarga E rre
ka Elkarteari esker izan dela.

Bestalde, ez nuke aipatu  
barik laga nahi aurrekontuekin

izan dugun arazoa. Gure ustez, 
ezin da herrita rren  diruarekin 
hórrela ibüi; gertatutakoaUda- 
la ren  a rd u ra  izan zen, eta, 
beraz, n ire ardura  partea onar- 
tzen dut.

JUAN BENÍTEZ /  PSE EE

“Elkartasuna eta elkar bizitza 
hartu behar ditugu oinarri
A zkeneko urteo tan  asko 

eraiki da herrian . Lehen 
k a le  b a k a r r a  zegoen  

herrian; orain, berriz, kale berri 
batestreinatu dugu, etxebizitza 
ugari eraiki dira..., eta ondo 
eraik i da, gainera. Hori positi
boa da herriarendako.

Baina, eraikinik garrantzi- 
tsuena, hau  da, elkarbizitzare- 
na eta giza baloreena, goitik 
behera etortzen zaigun egune
an, m aterial tona mordoa izan
go dugu, eta material hori ez da, 
gainera, birziklagarria izango.

Nire ustez, aide horretatik, 
gaizki eraik itzen d ihardugu 
herrian; harkaitzaren  gainean

eraik i behar dugu, oinarri uni- 
bertsalen gainean, denondako 
balio duten oinarrien  gainean; 
elkartasuna eta elkar bizitza 
o inarri hartuta, eta ez o inarri 
nazionalistengan.


